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Protokół nr 11/2019  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Przeciwpożarowej wraz z Komisją Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych 

odbytego w dniu 26 listopada 2019 roku w Urzędzie Gminy Sośno 

 Wspólnemu posiedzeniu komisji, które trwało od godziny 1000 do 1400 przewodniczył 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny 

Witold Steckiewicz. Witając wszystkich obecnych na spotkaniu dokonał otwarcia posiedzenia 

komisji, jak również po przedstawieniu radnym porządku obrad poinformował 

zgromadzonych, iż posiedzenie najbliższej sesji, odbędzie się w dniu 28 listopada 2019 roku 

o godzinie 1000 w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli także: 

• Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński; 

• Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański; 

• Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier; 

• Inspektor Gospodarki Nieruchomościami, Ochrona Środowiska – Barbara Bielewicz; 

• Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie – Marcin Grubicki. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny 

Witold Steckiewicz zaproponował, aby do porządku obrad wprowadzić punkt, dotyczący 

poprodukcyjnych odpadów plastikowych niebędących odpadami komunalnymi. Dodatkowo 

poprosił wszystkich obecnych na wspólnym posiedzeniu o zastanowienie się nad planem 

pracy Rady Gminy Sośno, wg., którego rada gminy miałaby pracować w 2020 roku.

 Przechodząc do punktu omawiania projektów uchwał Sekretarz Gminy Sośno – Piotr 

Dobrzański przedstawił projekt zmieniającej uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Sekretarz gminy wyjaśnił radnym, iż w wyniku omyłki pisarskiej w dotychczasowej uchwale 

Nr XII/73/2019 Rady Gminy Sośno z dnia 24 października 2019 r. w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości w § 2 w pkt 2 na końcu pominięto część zdania 

następującej treści: „oraz z utrzymaniem porządku i czystości na terenie gminy”, który 

dotychczas zwalniał z podatku od nieruchomości Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych w Sośnie. W związku z tym należałoby zmienić zapis pkt 2 i wpisać go 

w pełnym brzmieniu. 

 Następnie Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier przedstawiła zmiany uchwały 

w sprawie budżetu na 2019 rok, wyjaśniając radnym, z czego wynikają zwiększenia 

i zmniejszenia w poszczególnych rozdziałach i paragrafach. Dokładnie wskazała, jakie 
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czynniki wpłynęły na kwotę wydatków. Ponadto wspomniała, iż deficyt budżetu na 2019 rok 

pozostaje bez zmian. 

Wójt nawiązując do przedstawionego projektu uchwały, dotyczącej zmian w budżecie gminy 

poinformował radnych, iż ze względu na oszczędności wydane zostało już polecenie 

likwidacji kuchni w Szkole Podstawowej w Przepałkowie. Posiłki dla uczniów 

przygotowywać będzie Szkoła Podstawowa w Sośnie. Należy jedynie zakupić termosy w celu 

ich przewożenia. Nadmienił także, że podjęte zostaną działania w kierunku redukcji etatu 

konserwatora w Szkole Podstawowej w Przepałkowie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Krystyna Wąsik odnosząc się do powyższej informacji 

wójta przypomniała mu, iż jednym z wniosków Komisji Rewizyjnej było także 

przeanalizowanie zasadności zatrudnienia dwóch sekretarek w Szkole Podstawowej 

w Wąwelnie. Wójt gminy zapewnił, iż zostaną podjęte zdecydowane kroki w kierunku 

zredukowania etatu sekretarki w przedmiotowej szkole. 

Co więcej wójt zakomunikował, iż istnieje możliwość pozyskania od Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim agregatu w cenie 4.000,00, który 

zlokalizowany zostanie w hydroforni w Sitnie, zapewniając dodatkowe zabezpieczenie 

w razie jakichkolwiek awarii sieci energetycznych. 

Ponadto wójt wspomniał, na jakim etapie jest sprawa, dotycząca nielegalnego składowiska 

chemikaliów w Skoraczewie oraz na jakim etapie jest sprzedaż działki w Olszewce.  

 W trakcie analizowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 

gminy Sośno z organizacjami pozarządowymi na 2020 rok, pan Piotr Dobrzański omówił 

preliminarz wydatków związanych z realizacją programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, wskazując wysokości planowanych dotacji na sport masowy oraz zadania 

wspierane typu: integracja osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, działalność na rzecz 

osób w wieku emerytalnym oraz działalność na rzecz integracji społecznej. 

Dodatkowo wspomniał, iż zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie obowiązkiem każdej jednostki samorządu 

terytorialnego jest przyjmowanie rocznych programów współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Ponadto oznajmił, iż projekt programu był konsultowany z lokalnymi 

organizacjami pozarządowymi.  

Na koniec omawiania przedmiotowego projektu uchwały dodano, iż program współpracy 

gminy Sośno z organizacjami pozarządowymi jest elementem polityki społecznej gminy, 
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a podjęcie uchwały określającej formy oraz kierunki współpracy jest wypełnieniem 

ustawowego obowiązku rady gminy. 

 Następnie Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej – Marcin Grubicki przedstawiając 

projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych na 

dowożenie dzieci do szkół dla samorządowego zakładu budżetowego poinformował radnych, 

w jakiej wysokości proponuje się ustalić jednostkowe dotacje przedmiotowe dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Sośnie, które miałyby obowiązywać od 2020 roku. Dodatkowo 

wspomniał, iż zakład zgodnie ze swoim statutem wykonuje zadania m.in. dowozu dzieci do 

szkół, które finansowane jest z budżetu gminy w formie dotacji przedmiotowej. Kalkulacja 

jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej wyliczona została na podstawie kosztów 

zakładu, dotyczących transportu oraz zatrudnienia kierowców i opiekunów w przeliczeniu na 

planowaną ilość kilometrów przewozu dzieci. 

W następnej kolejności dyrektor ZGK omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek 

jednostkowych dotacji przedmiotowych na koszenie zieleni dla samorządowego zakładu 

budżetowego, przedstawiając propozycje stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

ZGK, które miałyby również obowiązywać w 2020 roku.  

Dyrektor nadmienił, iż koszty w 2020 roku będą wyższe w porównaniu do roku bieżącego. 

Wynika to z faktu, iż dotacja przedmiotowa dla zakładu budżetowego w 2020 roku będzie 

niższa ze względu na zmniejszoną ilość koszenia terenów, znajdujących się 

w miejscowościach: Sośno i Wąwelno.  

 Przechodząc do analizowania kolejnego projektu uchwały tj. w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach 

dla osób bezdomnych i schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

sekretarz poinformował radnych, iż obowiązujące przepisy regulują odpłatność osób 

bezdomnych skierowanych do schroniska w przypadku, gdy ich dochód nie przekracza 

kryterium dochodowego, stąd konieczność zmiany dotychczas obowiązującej uchwały w tym 

zakresie.  

W związku z powyższym należałoby ustalić zasady ponoszenia odpłatności przez osoby 

bezdomne, którym udzielono schronienia, zgodnie z obowiązującym brzmieniem art. 97 ust. 

1a ustawy o pomocy społecznej. Jest to zgodne z zasadą pomocniczości w pomocy 

społecznej, traktowanej jako wsparcie niejako domykające, wspomagające osobę w jej 

dążeniu do wyjścia z tymczasowej trudnej sytuacji życiowej, przy wykorzystaniu jej 

własnych możliwości oraz uprawnień. 
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 Kontynuując omawianie projektów uchwał sekretarz gminy przedstawił zmieniający 

projekt uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii.  

Poinformował, iż konieczność dokonania zmian w budżecie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, wynika 

z faktu zwiększenia w roku 2019 środków finansowych – dochodów za opłaty związane ze 

sprzedażą napojów alkoholowych. 

W następnej kolejności Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański omówił projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu powierzenia realizacji 

zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej.  

Z uwagi na fakt, iż na terenie gminy Sośno nie prowadzi się środowiskowych domów 

samopomocy, zaproponowano, aby to zadanie gminy wykonywać przy pomocy gminy 

Więcbork. W myśl art. 10 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, wykonywanie zadań 

publicznych może być realizowane w drodze współdziałania między jednostkami samorządu 

terytorialnego. Gminy mogą zawierać porozumienia międzygminne w sprawie powierzenia 

jednej z nich określonych przez nie zadań publicznych. Gmina wykonująca zadania publiczne 

objęte porozumieniem przejmuje prawa i obowiązki pozostałych gmin, związane 

z powierzonymi jej zadaniami, a gminy te mają obowiązek udziału w kosztach realizacji 

powierzonego zadania. 

Na dzień dzisiejszy prowadzona przez gminę Więcbork działalność dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, jaką jest Środowiskowy Dom Samopomocy daje możliwość skorzystania 

z oferty tej jednostki chętnym mieszkańcom z terenu gminy Sośno. Działalność ta obejmuje 

m.in. treningi funkcjonowania w życiu codziennym, terapię zajęciową – rehabilitację, 

zmierzającą do wszechstronnego rozwoju uczestnika i jego aktywizacji. Uczestnicy zajęć 

mają możliwość spożywania gorącego posiłku.  

Dodano, iż z oferty mogą skorzystać osoby w wieku 16 – 90 lat. Na chwilę obecną 

otrzymaliśmy pięć wolnych miejsc. 

W dalszej części posiedzenia wójt gminy omówił trzy projekty uchwał, dotyczące 

gospodarowania odpadami komunalnymi, które miałyby obowiązywać od 1 stycznia 2020 

roku. 

Nadmienił, iż w świetle rosnących opłat oraz konieczności zbilansowania gospodarki 

śmieciowej podwyżki za śmieci są niestety nieuniknione. Wójt dodał, że to skutek między 

innymi drastycznie podniesionych opłat środowiskowych do marszałka województwa, 
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wzrostu najniższego wynagrodzenia, zwiększenia częstotliwości odbioru odpadów oraz 

wzrostu cen energii elektrycznej i paliw. 

Do przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy Sośno 

przystąpił tylko jeden oferent, dotychczasowy odbiorca tj. Konsorcjum Zakładów Gospodarki 

Komunalnej Powiatu Sępoleńskiego. 

W trakcie omawiania projektów uchwał związanych z gospodarowaniem odpadów 

komunalnych zaproponowano wysokość stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości miesięcznie od jednego mieszkańca tj. 23,50 zł. 

brutto. Wynika to z przeprowadzonej specyfikacji przetargu na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych. 

Wójt poinformował, iż w trakcie określania stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wzięto pod uwagę liczbę mieszkańców zamieszkujących gminę, ilość 

wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych oraz koszty funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami gmina nie może pobierać ani mniej, ani więcej 

pieniędzy od mieszkańców niż kosztuje obsługa systemu, gdyż powinien się samofinansować. 

Radny Ryszard Badziński w trakcie omamiania projektów uchwał, dotyczących śmieci 

oznajmił twierdząco, że w świetle obowiązujących przepisów rada gminy niestety nie ma 

wpływu na określenie mniejszej stawki za odbieranie odpadów komunalnych.  

Przewodnicząca rady podkreśliła, że należy pochylić się nad problemem rosnących z roku na 

rok cen za gospodarowanie odpadów, proponując rozważenie możliwości złożenia w tej 

sprawie wniosku do Ministerstwa Środowiska. 

Poza tym wyraziła wątpliwość, co do podwyższenia opłaty śmieciowej w wysokości 23,50 

zł., proponując podstawową stawkę o 1,00 zł. mniej tj. w wysokości 22,50 zł. 

W wyniku głosowania za zatwierdzeniem stawki w wysokości 23,50 zł. głosowała radna 

Marta Matuszak, radny Dawid Szwajca wstrzymał się od głosu, radni: Krystyna Wąsik, 

Marzena Górska, Witold Steckiewicz oraz Józef Opas byli przeciwni, natomiast radny 

Ryszard Badziński wraz z radnym Mariuszem Kuszewskim nie uczestniczyli w głosowaniu, 

ponieważ wcześniej opuścili salę narad. 

Za zatwierdzeniem stawki, którą zaproponowała przewodnicząca rady głosowało 4 radnych: 

Krystyna Wąsik, Marzena Górska, Witold Steckiewicz oraz Józef Opas, radna Marta 

Matuszak była przeciwna, radny Dawid Szwajca wstrzymał się od głosu, natomiast radny 

Ryszard Badziński wraz z radnym Mariuszem Kuszewskim nie oddali głosu.  
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Dodatkowo zaproponowano radnym ustalenie stawki „karnej” opłaty trzykrotnie 

podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 70,50 zł. brutto, 

jeżeli właściciel nieruchomości nie będzie wypełniać obowiązku zbierania odpadów 

komunalnych w sposób selektywny. 

Wójt wyszedł także z propozycją, aby w przypadku właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi kompostujących bioodpady, które stanowić będą odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym od jednego mieszkańca miesięcznie była 

pobierana opłata pomniejszona o 1,00 zł. brutto.  

Radni podjęli dyskusję w powyższym temacie. Szczegółowo zostało radnym wyjaśnione, 

z czego wynikają czynniki, składające się na wydatki systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 

Omówione projekty uchwał wstępnie zostały przez radnych pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowane z wyjątkiem projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 W sprawach różnych Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński poinformował radnych, iż 

gmina Sośno w chwili obecnej jest w trakcie analizy możliwości finansowo – 

organizacyjnych dołączenia do rocznego programu Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki, mającego na celu dofinansowanie systemu zbierania 

i zagospodarowania folii rolniczej i innych odpadów, pochodzących z działalności rolniczej 

i innych odpadów z tworzyw sztucznych. 

Wójt nadmienił, iż gmina Sośno nie zamierza ponosić kosztów z tytułu przestąpienia do ww. 

programu ze względu na brak możliwości finansowych. 

Ponadto zakomunikował, iż odpłatną utylizacją ww. odpadów na terenie gminy Sośno 

zajmuje się firma: Przedsiębiorstwo Handlowo – Usługowe ,,SAW-SORTING" Michał 

Sawosz z siedzibą przy ul. Kwiatowej 15, 86 – 010 Koronowo. (Odbiór odpadów pod 

adresem: Dębiny 14 a, 89 – 412 Sośno). 

Wójt nawiązał także do tematu ASF (Afrykański Pomór Świń). Wspomniał, iż wojewoda 

kujawsko – pomorski przysłał pismo, dotyczące zakresu organizacji przedsięwzięć 

podejmowanych w celu ograniczenia ryzyka zawleczenia choroby afrykańskiego pomoru 

świń na teren województwa kujawsko – pomorskiego. Nadmienił, iż wojewoda prosi 

o przeszukanie obszarów z terenu gminy Sośno pod kątem ujawnienia zwłok dzików i ich 

szczątków oraz likwidacji ognisk ASF. Ponadto należy podać wykaz osób oraz środków jakie 

zostaną wykorzystane do realizacji powyższych zadań.  
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 W trakcie posiedzenia radny Józef Opas złożył wniosek formalny w sprawie trzech 

budynków mieszkalnych o numerach 18, 33 oraz 34 zlokalizowanych w miejscowości 

Skoraczewo. W przekonaniu radnego budynki grożą zawaleniem, stanowiąc tym samym 

niebezpieczeństwo dla osób przebywających w pobliżu wspomnianych obiektów. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny Witold Steckiewicz zamknął 

posiedzenie, dziękując wszystkim za czynny udział. 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej 

Witold Steckiewicz 

 

Przewodnicząca Komisji  

Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych 

Marta Matuszak 

 

Protokolant: Agnieszka Daniluk 


